
Z á p i s 

 

ze Zemské konference Českého spolku chovatelů poštovních holubů konané dne 31. 3. 2023 

 

 

Účast: delegáti 15 OS ČS CHPH - viz prezenční listina (omluveni OS Praha a OS Tábor)     

            členové ŘV a RK – viz prezenční listina   

 

1) Konferenci zahájil v 18,00 hod. předseda ŘV ČS CHPH Pavel Lundák. Přivítal přítomné 

delegáty a dalším řízením konference pověřil tajemníka Jana Jakubce. Následně byly  

projednány technické podmínky průběhu konference a tajemník přednesl návrh programu 

konference, který delegáti odsouhlasili. Po odsouhlasení programu bylo schváleno složení 

komisí konference. Do mandátové komise byli zvoleni Jan Jakubec, Václav Brandtlík a Milan 

Heglas, do návrhové komise byli zvoleni Martin Zadražil, Tomáš Bouška a Josef Toušek.  

2) Při kontrole plnění usnesení z minulé konference, kterou provedl Jan Jakubec, konstatoval, že 

všechny úkoly jak ze zemské tak celostátní konference jsou splněné nebo se průběžně plní a 

bude o nich jednáno v průběhu konference. V rámci kontroly usnesení připomenul, že při  

provádění povinných kontrol je nutné provést jednu kontrolu při zemském závodě. Dále 

tajemník přednesl zprávu mandátové komise, ze které vyplynulo, že je přítomno 15 zástupců 

OS, kteří disponují 54 mandáty z celkového počtu 60, tudíž konference je usnášení schopná. 

3) Ve zprávě o činnosti zhodnotil předseda ŘV ČS CHPH Pavel Lundák období od poslední 

zemské konference. Mimo jiné informoval o činnosti řídícího výboru, který řešil zápisy do 

Spolkového rejstříku po volbách na podzim roku 2022 a především neutěšenou situaci kolem 

MS Kolín a MS Kutná Hora. Dále se mimo jiné zabýval nástinem úkolů pro nadcházející 

závodní sezónu. Při rozboru úkolů pro CV 2024 informoval o nabídce OS Uherské Hradiště 

uspořádat CV 2024 v Hluku. Delegáti hlasováním rozhodli, že CV 2024 se uskuteční v Lysé 

nad Labem ve spolupráci s ČSCH.   

4) Martin Zadražil přednesl zprávu o výsledku hospodaření za rok 2022. Příjmy dosáhly výše 

231.432,-- Kč a výdaje byly v částce 282.664,-- Kč. Výsledek byl tudíž schodkový ve výši     

-51.232,-- Kč. Schodek je proti plánu vyšší o 15.232,-- Kč především vlivem vyšších 

kompenzací dopravcům na zemské závody.  

5) Pavel Opatrný přednesl zprávu RK ČS CHPH za uplynulé období. Mimo jiné uvedl, že RK 

neobdržela žádný podnět k řešení porušení svazových předpisů. Dále uvedl, že při revizi 

hospodaření Českého spolku za rok 2022 nebylo shledáno žádných rozporů a RK doporučuje 

schválit výsledek hospodaření. Následně delegáti konference čerpání rozpočtu a výsledek 

hospodaření za rok 2022 schválili všemi hlasy přítomných delegátů. 

6) Martin Zadražil v úvodu svého vystoupení k návrhu rozpočtu pro rok 2023 nabídl 

zprostředkování zhodnocení volných prostředků v otevřeném podílovém fondu Monetika. 

Delegáti konference následně schválili uvolnění částky 600.000 Kč do tohoto fondu. Samotný 

rozpočet byl navržen v tomto rámci: příjmy 126.000,-- Kč, výdaje 157.000,-- Kč, rozdíl          



-31.000,-- Kč. Rozpočet byl následně schválen všemi hlasy přítomných delegátů. V rámci 

projednávání rozpočtu na rok 2023 se rozvinula diskuse ohledně hledání zdrojů na příjmové 

straně rozpočtu. Delegáti se shodli, že současný model příjmové stránky zemských spolků je 

nevyhovující a je nutné provést revizi výše členských příspěvků, ceny rodových kroužků a  

periodik vydávaných v rámci ČMS CHPH. 

7) Zprávu o přípravě závodní sezóny 2023 přednesl Petr Husák. Závodní plány všech OS byly 

zaslány ve stanoveném termínu včetně kooperací, které členové ŘV před zahájením 

konference schválili. Propozice zemských soutěží a zemských závodů jsou umístěny na webu 

ČMS. Dále Petr Husák zdůraznil nutnost provedení testů vedoucích zasazovacích středisek, 

včasnost zasílání vypouštěcích protokolů a zápisů z kontrolní činnosti (stačí v elektronické 

podobě). Dále projednal s jednotlivými kooperačními uskupeními technické záležitosti 

týkající se zemských závodů 2023.  

8) V rámci projednávání úkolů z celostátní konference připomenul tajemník aktualizaci adresářů 

chovatelů. Výcvikáři OS tyto aktualizované seznamy předají výpočtářům a ti po zapracování 

do svých výpočtových programů zabezpečí přes Jana Filipiho jejich umístění na webu ČMS. 

Při projednávání úkolů z jednání prezídia tajemník zdůraznil, že v letošním roce budou v 

rámci ČS provedeny 2 odběry dopingových vzorků. Dále požádal přítomné o podporu 

každého, kdo projeví zájem napsat příspěvek do Informačního zpravodaje. 

9) Organizační záležitosti: 

o Jan Jakubec v souladu s usnesením celostátní konference ČMS přednesl návrh na úpravu 

svazových dokumentů pro příští volební období. Konkrétně návrh na úpravu § 23 a § 27 

Stanov ve smyslu snížení počtu členů výborů ZO a MS z 5 na 3. Dále přednesl návrh na 

úpravu § 24 a § 28 Stanov ve smyslu snížení počtu členů RK ZO a MS z 3 na 2. Delegáti 

tyto návrhy jednomyslně schválili a budou postoupeny k projednání na celostátní 

konferenci ČMS. Při této příležitosti byla též diskutována možnost úpravy bodu 6, § 21 a 

bodu 6, § 25 Stanov. K možnosti této úpravy se delegáti vrátí na příští konferenci. 

o Na ZZ Knokke byl jednomyslně schválen jako dopravce OS Pardubice a členové 

startovací komise Petr Husák, Tomáš Bouška a Jaroslav Frenzl.   

o Do termínu konání konference nebyla doručena žádná žádost o schválení dopravce na ZZ 

Oravita. Delegáti konference rozhodli, že členové ŘV na základě žádostí o přepravu 

doručených nejpozději do 15. 4. 2023 vyberou nejvhodnější variantu pro přepravu na ZZ 

Oravita, případně rozhodnou o zrušení tohoto ZZ. Jako členové startovací komise byli 

schváleni Jiří Novotný a Václav Brandtlík, třetího člena komise stanoví ŘV z členů OS 

vybraného jako přepravce ZZ.  

o Tajemník projednal s přítomnými úskalí, která se vyskytují při zápisech funkcionářů 

místních spolků do registru spolků v souvislosti se zněním § 153 Občanského zákoníku. 

Rovněž upozornil na mechanismus aktivace datových schránek a problémy z toho 

vznikající u místních spolků, které nemají zapsány v rejstříku spolků žádné statutární 

osoby.   

o Delegáti schválili organizační tým pro CV 2024, který budou v základní podobě tvořit 

členové ŘV. Dle potřeby budou v průběhu podzimu do týmu přizvání další členové. Po 

diskusi k organizačním a technickým otázkám výstavy byla schválena koncepce bez 

společenského večera a bez VIP zóny. Ocenění GM bude provedeno v rámci ocenění 



celostátních soutěží. Předsedové OS byli požádáni o zabezpečení výpomoci při 

inventarizaci a opravách výstavního fundusu, včetně výpomoci při stavbě a bourání 

výstavních klecí a výpomoci s pořadatelskou službou. 

o Zemská výstava 2023 se uskuteční dne 18.11.2023 v Restauraci u Bony Hýskov, na 

Břasích 493, okr. Beroun. Pořadatelem výstavy byl schválen OS Středočeský. Předseda 

OS předloží k projednání ŘV nejpozději do 30.9.2023 návrh propozic výstavy a návrh 

organizačního zabezpečení.     

10) Diskuse: 

o Kromě diskusních připomínek, které se promítly již v předchozích odstavcích, byla široce 

diskutována otázka situace kolem MS Kutná Hora a MS Kolín a otázky zajištění 

financování zemských spolků. Do diskuse se zapojila většina přítomných delegátů.  

o Václav Pítra navrhl uspořádat v následujících letech 2 zemské závody na střední trati. Po 

věcné diskusi doporučili delegáti konference členům ŘV v roce 2024 vyhlásit 2 zemské 

závody na střední trati jak z východního tak západního směru. Ocenění by bylo 

symbolické – pohár za 1 až 3 místo v každém pásmu, bez finanční spoluúčasti ČS na 

dopravě. 

11) Martin Zadražil přednesl návrh usnesení takto: 

Konference schvaluje: 

o složení mandátové a návrhové komise 

o výsledek hospodaření ČS CHPH za rok 2022 přednesený Martinem Zadražilem 

o schodkový rozpočet na rok 2023 v rámci -31.000 Kč 

o na zemský závod Knokke jako dopravce OS Pardubice a startovací komisi ve složení Petr 

Husák, Tomáš Bouška a Jaroslav Frenzl 

o na zemský závod Oravita startovací komisi ve složení Jiří Novotný a Václav Brandtlík. 

Ustanovení třetího člena komise se přenáší do kompetence ŘV po výběru dopravce 

o investování částky 600.000 Kč z volných finančních prostředků Českého spolku do Fondu 

Monetika 

o návrh změn Stanov ČMS pro příští volební období přednesený Janem Jakubcem k 

projednání na celostátní konferenci  

o jako pořadatele zemské výstavy 2023 OS Středočeský 

o Organizační tým CV 2024 sestávající z členů ŘV 

o Koncepci uspořádání CV 2024 ve spolupráci s ČSCH, bez pořádání společenského večera 

a bez instalace VIP zóny 

Konference bere na vědomí: 

o zprávu předsedy ŘV ČS CHPH za uplynulé období 

o zprávu vycvikáře ČS CHPH o přípravě závodní sezóny 2023 

o zprávu RK ČS CHPH o výsledku revize hospodaření v roce 2022 



o příspěvky z diskuse uvedené v zápise 
 

Konference ukládá: 

o členům ŘV vybrat z žádostí o přepravu na ZZ Oravita doručených do 15.4.2023  

nejvhodnější variantu přepravy a ustanovit dopravce, případně zrušit ZZ 

o členům ŘV vyhlásit pro rok 2024 dva zemské závody na střední trati dle podmínek 

uvedených v zápise z konference  

o předsedovi OS Středočeské připravit do 30. 9. 2023 návrh propozic a organizačního 

zabezpečení výstavy k projednání v ŘV 

o předsedům OS zajistit aktualizaci seznamů chovatelů a prostřednictvím výpočtářů 

umístění těchto seznamů na webu ČMS nejpozději do 15.4.2023 

o předsedům OS oznámit do 15.4.2023 výcvikáři ČS Petru Husákovi výpočtáře vlastní OS 

Usnesení bylo schváleno 54 mandátními hlasy přítomných delegátů. 

 

12) Závěr konference provedl Pavel Lundák. Ve svém závěrečném vystoupení poděkoval  

delegátům za konstruktivní přístup k jednání a popřál všem chovatelům úspěšnou závodní 

sezónu  

 

Konference byla ukončena ve 21,00 hod.  

 

 

 

 

Zapsal: Jan Jakubec                                                        schválil: Pavel Lundák  

                                                                                        předseda ŘV ČS CHPH 

 

 

 

 


